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Secretariaat 

1.  Verslag gemeenteraadscommissie 05.12.2023 

Toelichting 

Het ontwerpverslag van de vorige gemeenteraadscommissie wordt ter goedkeuring voorgelegd.   

Juridisch kader 

• Decreet lokaal bestuur: artikel 37 

• Gemeenteraadsbesluit 26.11.2019: Huishoudelijk reglement: artikel 38 § 5 

Advies 

Het verslag van de gemeenteraadscommissie van 05.12.2023 wordt goedgekeurd.   

Beleidscel 

2.  Toelichting burgerbevraging in het kader van MJP 2026-2031 

Toelichting 

Context 
In voorbereiding op de nieuwe strategische meerjarenplanning (MJP) 2026-
2031 verzamelt de administratie op dit moment verschillende soorten informatie en data, die als 
ondersteuning zullen dienen bij het uitwerken van het MJP. Een van die informatiebronnen is een 
bevraging van de Dilbeekse burgers.  

Gemeenteraadsleden worden doorheen dit proces op de hoogte gehouden van belangrijke mijlpalen. 
Het doel van dit agendapunt is om meer details te geven over hoe de burgerbevraging precies zal 
verlopen, en de fracties de kans te geven hierover vragen te stellen.  
 
Waarom bevragen we burgers in het kader van het nieuwe MJP, en waarover? 

·        Het Planlastdecreet vereist dat bij de opmaak van een strategische meerjarenplanning input van 
burgers ingewonnen wordt. 

·      Het bevragen van burgers biedt een kans om de (subjectieve) ervaringen, noden en 
verwachtingen te peilen van burgers, ter aanvulling van de 
objectieve data die zullen verzameld worden in de omgevingsanalyse. Op deze manier willen we het 
ook mogelijk maken dat het uiteindelijke meerjarenplanning deze noden en verwachtingen 
beantwoordt, en zo het draagvlak voor toekomstig beleid maximaliseert. 

·      De inhoud van de bevraging volgt een paar inhoudelijke principes: 

o   Vooruit kijken (waar we de komende jaren op inzetten) 

o   Helpen keuzes maken en prioriteiten zetten (geen droomoefening) 

o   Relevantie (focus op wat we kunnen doen, zodat de resultaten ook gebruikt kunnen worden) 

Hoe doen we dit in de praktijk? 

·      Op 25 maart zal een enquête gelanceerd worden waaraan alle Dilbeekse inwoners kunnen 
deelnemen. Deze enquête kan digitaal of (op vraag) op papier ingevuld worden. 

De vragenlijst zal voorafgaand aan de GRC-zitting aan dit agendapunt toegevoegd worden ter inzage.  

·      In juni zal daarnaast ook een workshop georganiseerd worden met burgers, waarin we de resultat
en van de enquête verder willen uitdiepen. Concreet betekent dit dat we bv. samen  willen kijken wat 
de resultaten  van de enquête precies betekenen, en welke kansen en valkuilen eruit voortkomen. Dit 
doen we om een  verder houvast te bieden bij de interpretatie en het gebruik van de resultaten van de 
enquête. 
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·      We willen Dilbekenaren in al hun diversiteit betrekken. Daarom zullen er ook enkele aparte acties 
ondernomen worden om de input te verzamelen van groepen die via een enquête moeilijk bereikbaar 
zijn (bv. kinderen). 

 
Hoe communiceren we naar de burgers over de bevraging? 

·      Alle online en fysieke communicatiekanalen worden ingezet om de enquête te verspreiden. Er 
komt ook een postercampagne.  

·      Een grote groep Dilbekenaren zal bovendien ook persoonlijk uitgenodigd worden per brief. Dit 
gebeurt via willekeurige steekproeftrekking uit het bevolkingsregister. Dit om de deelnamegraad te 
verhogen, maar ook om mensen te rekruteren die we via onze traditionele kanalen minder makkelijk 
bereiken 

·      We zoeken actief mensen op, en met name die mensen die minder snel geneigd zijn spontaan 
deel te nemen, of ondersteuning nodig hebben. Bv. in het buurtrestaurant van het Welzijnspunt, het 
WZC, op markten, via scholen … Hiervoor bekijken we ook samenwerking met vrijwilligers. 

Toelichting door Jonah Rys, intern consulent participatie. 

Advies 

De commissie neemt kennis van de toelichting. 
Volgende vragen en bemerkingen worden behandeld: 

• er moet over gewaakt worden dat de bevraging politiek neutraal is 

• de verzamelde gegevens zijn onze eigendom, er kan en mag dus achteraf geen gebruik van  
gemaakt worden door de private partner, conform de GDPR-wetgeving 

• ook thema's mobiliteit en veiligheid worden behandeld onder de verschillende vragen 

• de enquête is in eerste instantie digitaal, maar een papieren versie  zal  beschikbaar zijn op 
bepaalde locaties, terugsturen kan ook per post 

• er zijn methodes om te vermijden dat mensen meerdere keren de enquête invullen, maar uit  
onderzoek blijkt dat dit bij dit soort enquêtes niet gebeurt. Er zijn ook checks voor identiek 
ingevulde enquêtes, die er dan uitgehaald worden 

• de ingezette filters moeten nauwkeurig nagekeken worden, zodat er geen informatie verloren 
gaat 

• er zijn geen open invulvelden om te vermijden dat de zeer persoonlijke en lokale opmerkingen
, waarvoor andere kanalen zijn, gemeld worden. Dergelijke info helpt de enquête weinig voorui
t. In de verdiepende sessie is wel ruimte voor  open discussies 

Politie 

3.  Intentieverklaring fusie en opdracht voor haalbaarheidsstudie 

Toelichting 

De lokale politiewerking staat onder druk. Enerzijds zorgt een gebrekkige instroom van nieuwe 
inspecteurs voor een capaciteitsprobleem in heel wat politiezones, anderzijds neemt de druk lokaal 
toe door een almaar steviger en complexer takenpakket voor de lokale politie. Schaalvergroting, en 
meer concreet de fusie van politiezones, wordt vaak naar voren geschoven als een mogelijke 
oplossing voor de uitdagingen die zich stellen. Een fusie van politiezones is in die context nooit een 
doel op zich, maar een middel om de (basis)politiezorg in de betrokken steden en gemeenten te 
verbeteren, of minstens op peil te houden.  

De politiezones AMOW, Dilbeek en TARL slagen er weliswaar nog steeds in om een degelijke 
basispolitiezorg te leveren op het grondgebied van hun betrokken gemeenten, maar niet aan iedere 
basisfunctionaliteit kan worden voldaan. Het besef groeide dan ook dat een fusie tussen deze drie 
zones een oplossing zou kunnen bieden voor het leveren van een betere dienstverlening aan de 
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bevolking, en het uitbouwen van een sterkere, meer robuuste organisatie met voldoende capaciteit en 
expertise om beter het hoofd te bieden aan de snel evoluerende context.  

Daarom werd op 29 maart 2023 tijdens de stuurgroep van PACE door de burgemeesters beslist een 
haalbaarheidsstudie uit te voeren met het oog op een vrijwillige fusie tussen de politiezones AMOW, 
Dilbeek en TARL, die momenteel al nauw samenwerken binnen de politieassociatie PACE. De 
centrale onderzoeksvraag was of het haalbaar, effectief en efficiënt zou zijn om de politiezones 
AMOW, Dilbeek en TARL te fusioneren met het oog op een duurzaam betere basispolitiezorg in de 
betrokken gemeenten.  

De resultaten van deze haalbaarheidsstudie werden voorgesteld op 11 oktober 2023. Deze resultaten 
geven een zicht op de huidige situatie in de 3 politiezones op vlak van basispolitiezorg, 
personeelskader, financiële situatie op dit moment, patrimonium, eigenheden van de politiezones, … 
en maken een voorzichtige prognose naar de toekomst toe mogelijk. Hieruit blijkt dat een fusie met  
3 PZ heel wat mogelijkheden biedt om politiezorg te verbeteren in betrokken politiezones. Uit deze 
onderzoeksfase blijkt ook dat het een sterk verhaal is om met de 3 politiezones samen te werken, 
aangezien elk van de 3 een meerwaarde kan betekenen in een nieuwe en grotere politiezone.  

Voorstel tot uitvoeren van 2e fase van een studie ter voorbereiding van een fusie 

Omdat uit de eerste onderzoeksfase blijkt dat een fusie een meerwaarde kan hebben voor alle 
betrokken gemeenten, is de beslissing genomen tot verderzetting van het voorbereidend traject naar 
een fusie. Doelstelling van deze tweede fase van de studie is een meer gedetailleerde uitwerking en 
voorbereiding van een fusie tussen de 3 politiezones. Hierbij kunnen enkele scenario’s worden 
uitgewerkt voor een nieuwe organisatiestructuur, budget en financiële verdeelsleutel van de fusiezone. 
De resultaten van deze 2e fase van de studie moeten niet enkel toelaten een finale keuze te maken 
m.b.t. een aantal sleutelelementen en cruciale modaliteiten van de nieuwe fusiezone, maar ook om 
een definitieve formele goedkeuring te geven aan de fusie.   

Gezien de duidelijke conclusies van de eerste studie, de helder afgebakende doelstelling van de 
tweede studie, en de vereiste investering van tijd en energie in deze opvolgstudie, moet de beslissing 
op deze tweede studie uit te voeren begrepen worden als voorwaardelijke princiepsbeslissing of 
intentieverklaring tot een fusie van de drie politiezones. Dit houdt weliswaar geen enkel finaal bindend 
engagement in m.b.t. tot een fusie, maar reflecteert wel degelijk de gezamenlijke ambitie om ook 
effectief en officieel een aanvraag tot vrijwillige fusie van de 3 betrokken politiezones in te dienen, 
indien bij het uittekenen van de nieuwe politieorganisatie geen onoverbrugbare meningsverschillen 
opduiken. 
 

Het college verklaarde op 29 januari 2024 de intentie om een vrijwillige fusie van de politiezones 
AMOW, Dilbeek en TARL te willen aanvragen, indien uit verder onderzoek blijkt dat deze fusie 
haalbaar, doelmatig (efficiënt) en doeltreffend (effectief) is. 

De opdracht wordt gegeven aan de korpschefs om de haalbaarheidsstudie verder te zetten, om na te 
gaan of het haalbaar, effectief en efficiënt om de politiezones AMOW, Dilbeek en TARL te fusioneren 
met het oog op een duurzaam betere basispolitiezorg in de betrokken gemeenten. 

Onder ‘duurzaam betere basispolitiezorg’ wordt een streven verstaan naar een toekomstbeeld waarin 
meer en betere politiezorg kan worden gebracht met (minstens) dezelfde middelen. Meer operationele 
slagkracht en een kwaliteitsverbetering in de (basis)politiezorg moeten het resultaat zijn. Een 
besparing op het aantal medewerkers is niet aan de orde. Als werkingskader wordt uitgegaan van 
(minstens) de optelsom van de bestaande personeelsformaties. 

De verderzetting van de haalbaarheidsstudie heeft als doel de toekomstige fusiezone  grondig voor te 
bereiden en de organisatie ervan verder uit te werken. Het onderzoek zal worden afgerond tegen  
1 september 2024, en heeft volgende doelstellingen: 

-      Vanuit de visie op basispolitiezorg wordt een uitgewerkt organogram, personeelskader en 
bijpassende organisatie voorgesteld. 

-      Er wordt een haalbaar financieel plan voor de nieuwe, grote politiezone opgesteld, waaraan een 
aanvaardbaar voorstel voor financiële verdeelsleutel voor elk van de betrokken gemeenten wordt 
gekoppeld 



 

6 | 7 

-      Indien mogelijk kan voor sommige elementen van een fusiezone worden gewerkt in verschillende 
scenario’s, om verschillende mogelijkheden tegen elkaar te kunnen afwegen en een keuze tussen de 
alternatieven aan te bieden. 

Dit verdere onderzoek gebeurt onder coördinatie van een taskforce, bestaande uit de korpschefs, 
telkens aangevuld met één medewerker uit de eigen politiezone. Vanuit de federale afdeling van de 
gouverneur wordt begeleiding en ondersteuning geboden. 
 
Het college verklaarde op 29 januari 2024 de intentie een vrijwillige fusie van de politiezones AMOW, 
Dilbeek en TARL te willen aanvragen, indien uit verder onderzoek blijkt dat deze fusie haalbaar, 
doelmatig (efficiënt) en doeltreffend (effectief) is. Op 27 februari 2024 nam de gemeenteraad hier 
kennis van.  

 

Juridisch kader 

Wet van 7 december 1998 tot organisatie van een geïntegreerde politiedienst, gestructureerd op twee 
niveaus, artikel 91.2 

Ministeriële omzendbrief PLP 27 van 4 november 2002 inzake de intensifiëring en bevordering van de 
interzonale samenwerking 

Ministeriële omzendbrief van 31 maart 2010 m.b.t. de mogelijkheid tot schaalvergroting van de 
politiezones  

 

Advies 

 

De commissie neemt kennis van de toelichting. 
Er worden volgende vragen en bemerkingen behandeld: 

• Na een fusie moeten gemeenten ten minste 2 jaar dezelfde dotatie inbrengen. "Minstens" 
dezelfde middelen moet de mogelijkheid geven om hetzelfde personeelskader te kunnen 
behouden 

• De samenwerking met 
Wemmel, dat een faciliteitengemeente is, heeft op dit ogenblik binnen Pace geen invloed op 
de (meer)taligheid van de politie-associatie. 

• De oorspronkelijke haalbaarheidsstudie, met de vergelijking tussen de 3 zones, is niet ter  
beschikking, ook niet de contouren die door de burgemeesters goedgekeurd zijn, 
dat wekt de indruk dat informatie aan de gemeenteraad wordt 
onthouden. De burgemeester geeft aan dat er absoluut geen "achterkamerpolitiek" 
gebeurt en dat alle informatie aan de zones gelijktijdig wordt verstrekt, informatie wordt 
vrijgegeven zodra dit kan voor een volledig en goed begrip. Het eindrapport met alle 
informatie wordt verwacht in september. 

• Het overleg met de vakorganisaties gebeurt op dit moment zone per zone. Verder in het 
proces kan overwogen worden om een gezamenlijk BOC te organiseren. Er wordt 
gevraagd om de raadsleden in kennis te stellen van de processen-verbaal van het BOC.  

• Ook de beslissingen van de politiecolleges zouden ter beschikking moeten zijn. Er zal een 
gezamenlijke locatie voorzien worden om alle beschikbare informatie te delen. Welke 
documenten gedeeld worden, zal moeten bekeken worden met de 3 zones. 

• Het fusieonderzoek is een verderzetting van de al jarenlange intensieve samenwerking in  
PACE. Daarom werd niet gekeken naar andere mogelijke partners. 

• Ondanks een toekomstige grotere schaal blijft het de bedoeling dat de politiezorg "nabij" blijft. 
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Managementteam 

4.  Regiodecreet: impact voor Dilbeek 

Toelichting 

De Vlaamse Regering keurde op 3 februari 2023 het regiodecreet goed, waarbij in eerste instantie de 
referentieregio's werden vastgesteld. Volgende stappen zijn het conformeren van de intergemeentelijk
e samenwerkingsverbanden  aan deze referentieregio's. 
Aan de commissie wordt toegelicht wat dit regiodecreet voor Dilbeek betekent. 

Toelichting door Marianne Vanden Houte, algemene directeur. 

Juridisch kader 

• Regiodecreet 3.02.2023 

 

Advies 

De commissie neemt kennis van de toelichting 

Secretariaat 

999.  Varia 

Toelichting 

Raadslid Diane Van Hove vraagt om op een van de volgende commissies een rapportering te brengen
over de acties 2023 naar aanleiding van de werkmeter. 


